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Производится философский анализ современных физических и логических теорий множественности 

миров. Дефинируются понятия мир и вселенная. Раскрываются механизмы создания параллельных миров в 
различных направлениях квантовой механики и модальной логики. Показана  ограниченность научных 
теорий, не учитывающих субъектного влияния на объектные процессы. Решение этой проблемы видится в 
обращении к синтетическим общефилософским концепциям XXI века.         

Ключевые слова: Many-Wolds Interpretation, модальный реализм, субъектность, творчество, свобода, 
новая русская научная мегасофия. 

 
 
 

A.V. Zakharov 
Theories of worlds' plurality in modern science and post-philosophy. 

On the verge of new world outlook 
It is made the philosophic analysis of modern physical and logical theories of worlds' plurality. It is defined the 

notions of “world” and “universe”. It is revealed the mechanisms of parallel worlds creation in different trends of 
quantum mechanics and modal logics. It is shown the limitedness of scientific theories not regarding subjective 
influence on the objective processes. The decision of this problem is seen in the approach to synthetic philosophic 
conceptions of the XXIst century.  

Key words:  Many-Wolds Interpretation, modal realism, subjective, creative work, freedom, new Russian 
scientific megasophism.  
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